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ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

 

Προς: Τον Υπουργό Ανάπτυξης κ. Κωνσταντίνο Σκρέκα 

 

Θέμα: Σημαντικά προβλήματα που αντιμετωπίζει ο κλάδος των Καταστηματαρχών Κουρέων και 

Κομμωτών Ελλάδος και ειδικότερα οι κουρείς – κομμωτές/ριες της Δράμας 

 

Κύριε Υπουργέ, 

 

Η Κλαδική Ομοσπονδία Καταστηματαρχών Κουρέων και Κομμωτών Ελλάδος έχει προχωρήσει σε 

καταγγελία στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο αναφορικά με τα ζητήματα ασφάλειας των καλλυντικών 

προϊόντων επαγγελματικής χρήσης που κυκλοφορούν στην αγορά ευρέως, τα οποία αφενός 

προέρχονται από χώρες που δεν προστατεύουν επαρκώς τους καταναλωτές, αφετέρου διατίθενται 

ελεύθερα στην αγορά με αποτέλεσμα να τα προμηθεύονται και να τα χρησιμοποιούν άτομα που δεν 

είναι επαγγελματίες και δεν γνωρίζουν πώς ακριβώς πρέπει να γίνεται η χρήση των προϊόντων αυτών.  

Αντίστοιχα προβλήματα αντιμετωπίζουν και οι κουρείς – κομμωτές/ριες στον Νομό Δράμας, καθώς 

πρόκειται για ένα μείζον ζήτημα το οποίο αγγίζει κάθε επαγγελματία στον συγκεκριμένο κλάδο.  

Οι κίνδυνοι και οι συνέπειες για τη δημόσια υγεία είναι προφανείς, δεδομένου ότι τα καλλυντικά αυτά 

προϊόντα επαγγελματικής χρήσης (βαφές μαλλιών κλπ) περιέχουν επικίνδυνα χημικά συστατικά, τα 

οποία ναι μεν επιτρέπονται σύμφωνα με την ευρωπαϊκή νομοθεσία, πλην όμως η χρήση τους πρέπει να 

γίνεται από επαγγελματίες και με ασφάλεια δεδομένης της σύστασής τους από επικίνδυνα χημικά 

στοιχεία. Η Ομοσπονδία Καταστηματαρχών Κουρέων Κομμωτών Ελλάδος έχει επισημάνει ότι τα 

προϊόντα αυτά θα έπρεπε να αντιμετωπίζονται με τις ίδιες πρόνοιες που αντιμετωπίζονται και τα 

φάρμακα λόγω του κινδύνου πρόκλησης βλάβης στην υγεία των καταναλωτών που μπορούν ελεύθερα 

να τα χρησιμοποιήσουν. Καθίσταται λοιπόν σαφές ότι η χρήση αυτών των προϊόντων, τα οποία 

περιέχουν επικίνδυνες χημικές ουσίες, πρέπει να γίνεται μόνο από επαγγελματίες και να πωλούνται 

μόνο σε αυτούς για επαγγελματική χρήση. 

Αξιοσημείωτο είναι το γεγονός ότι με τη με αριθμό 42083/19-4-2022 απόφαση του Υπουργού 

Ανάπτυξης είχε προστεθεί η παράγραφος 13α στο άρθρο 2 της Υπουργικής Απόφασης με αριθμό 

91.354/2017, σύμφωνα με την οποία προβλεπόταν ότι: «Τα προϊόντα που πωλούνται σε καταστήματα 

λιανικής χονδρικής/πωλήσεις, όπου έχει πρόσβαση και το ευρύ κοινό και τα οποία σύμφωνα με το 

παράρτημα ΙΙΙ του Κανονισμού 1223/2009/ΕΚ, επιτρέπεται λόγω επικινδυνότητας, να διατίθενται μόνο 

σε επαγγελματίες χρήστες,  πρέπει να φέρουν την ένδειξη “ΜΟΝΟ ΓΙΑ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΗ ΧΡΗΣΗ”, με 
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τρόπο ευκρινή και ευανάγνωστο η πώληση προς τους επαγγελματίες χρήστες διενεργείται με την 

προϋπόθεση έκδοσης τιμολογίου, με την ταυτόχρονη επίδειξη βεβαίωσης συνδρομής νομίμων 

προϋποθέσεων ασκήσεων επαγγέλματος της περίπτωσης α του άρθρου 240 του ν. 4281/2014 και νόμιμου 

πιστοποιητικού ταυτοπροσωπίας». Είχε δηλαδή ρητά αναγνωριστεί από την πολιτεία η αναγκαιότητα 

λήψης συγκεκριμένων μέτρων προστασίας της δημόσιας υγείας και είχε προβλεφθεί ότι τα 

επαγγελματικά προϊόντα πρέπει να φέρουν την ένδειξη μόνο για επαγγελματική χρήση με τρόπο 

ευκρινή και ευανάγνωστο, ενώ οι πωλήσεις τους σε επαγγελματίες θα γινόταν μόνο με την έκδοση 

σχετικού τιμολογίου, με ταυτόχρονη επίδειξη βεβαίωσης συνδρομής νομίμων προϋποθέσεων άσκησης 

αντίστοιχου επαγγέλματος καθώς και νόμιμου πιστοποιητικού ταυτοπροσωπίας. Όμως, η ως άνω 

Υπουργική Απόφαση καταργήθηκε μέσα σε λίγους μόλις μήνες από την έκδοσή της, χωρίς ποτέ να 

εφαρμοστεί, με αποτέλεσμα τα συγκεκριμένα προϊόντα επαγγελματικής χρήσης να διατίθενται 

ελεύθερα και ανεξέλεγκτα στο ευρύ καταναλωτικό κοινό.  

 

Ενόψει των ανωτέρω ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός, 

- Υπάρχουν ζητήματα ασφάλειας των καλλυντικών προϊόντων επαγγελματικής χρήσης που διατίθενται 

ελευθέρα στην αγορά και τίθεται ζήτημα κινδύνου για τη δημόσια υγεία από τη διάθεση των 

καλλυντικών αυτών προϊόντων στο ελεύθερο εμπόριο όπου μπορεί να προμηθεύεται οποιοσδήποτε 

επαγγελματίας ή μη και να τα χρησιμοποιεί ανεξέλεγκτα; 

- Για ποιο λόγο καταργήθηκε η με αριθμό 42083/19-4-2022 απόφαση του Υπουργού Ανάπτυξης, με την 

οποία είχε προβλεφθεί ότι τα επαγγελματικά προϊόντα πρέπει να φέρουν την ένδειξη μόνο για 

επαγγελματική χρήση με τρόπο ευκρινή και ευανάγνωστο, ενώ οι πωλήσεις τους επαγγελματίες θα 

γινόταν μόνο με την έκδοση σχετικού τιμολογίου, με ταυτόχρονη επίδειξη βεβαίωσης συνδρομής 

νομίμων προϋποθέσεων άσκησης αντίστοιχου επαγγέλματος καθώς και νόμιμου πιστοποιητικού 

ταυτοπροσωπίας; 

- Τίθεται ζήτημα αθέμιτου ανταγωνισμού με την ευρεία διάθεση καλλυντικών προϊόντων σε μη 

επαγγελματίες, οι οποίοι σε μεγάλο βαθμό τα χρησιμοποιούν χωρίς να δηλώνουν την εργασία τους αυτή; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

 

Αναστάσιος Νικολαΐδης 

Βουλευτής ΠΑΣΟΚ – Κινήματος Αλλαγής Ν. Δράμας 

 




